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 SESJA RADY GMINY NĘDZA  
27.03.2012 roku  

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR XXIII / 2012 
 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Ad. 1  
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 13 radnych; nieobecny radny Rafał Lincner .  
 
Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Józef Zagola odczytał treść protokołu z wyborów 
uzupełniających GKW z dnia 11.03.2012r. i wręczył Pani Beacie Widera zaświadczenie o wyborze na 
radnego. 
Przewodniczący Rady odczytał treść ślubowania, po odczytaniu Pani Beata Widera odpowiedziała 
słowami „Ślubuje, tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
 
1. Otwarcie sesji - stwierdzenie prawomocności obrad. 
Wręczenie nowo wybranej radnej "Zaświadczenia o wyborze… - przez Przewodniczącego Gminnej 
Komisji Wyborczej Józefa Zagolę .  
ŚLUBOWANIE RADNEJ Beaty Widera – odbiera Przewodniczący RG. 
 
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr XXII / 2012 z poprzedniej sesji . 
 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym. 
 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym i z 
wykonania uchwał Rady Gminy 
 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości ; 
2. określenia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Nędza w roku 2012" 
3. określenia warunków udzielania bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wchodzących w 
skład gminnego zasobu mieszkaniowego ; 
4. zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemcy oraz określenia warunków udzielenia bonifikaty i wysokość stawek 
procentowych;  
5. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 
oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania: 
6. zmiany "Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok " 
7. zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2012 Gminy Nędza Nr XIX/131/2011z dnia 12 grudnia 
2012r. 
8. zmieniająca Uchwałę Nr XIX/130/2011 Rady Gminy Nędza z dnia 12 grudnia 2011r. w sprawie: 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza 
 
6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  
7. WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE 
1) Obwieszczenie Nr DKT-7630-6/12 Komisarza Wyborczego w Katowicach z dnia 12.3.3012r. o 
wynikach wyborów uzupełniających do RG Nędza przeprowadzonych w dniu 11 marca 2012r. 
2) Sprawozdanie z działalności GMINNEGO CENTRUM KULTURY w Nędzy; 
3) Sprawozdanie z działalności GMINNEJ BIBLIOTEKI PUBLICZNEJ w Nędzy; 
4) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2011 rok ; 
5) Zespół Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego w Katowicach – dostosowanie zakazów, 
doprecyzowanie celów ochrony oraz opis granic; 
6) Kuria Diecezjalna w Gliwicach – 31.03.2012- Dzień Skupienia 



2 

 

7) PETYCJA z dnia 9.03.2012r. rodziców dzieci uczęszczających do przedszkola w Ciechowicach; 
8) Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2011 rok; 
 
8. ZAMKNIĘCIE SESJI . 

 
Ad. 2  

Radny Jan Francus odniósł się do adnotacji z Protokołu – str. 6, Poinformował, że na dzisiejszą sesję 
zostało złożone sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej, nadmienił jednak, że w pozostałych latach 
nigdy takie sprawozdanie nie było składane. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do Protokołu z poprzedniej sesji; Rada Gminy przy 14 głosujących,14  
głosami za, 0 głosów przeciwnych i 0 głosami wstrzymującymi się zatwierdziła Protokół Nr XXII/2012 
sesji w dniu 20 lutego 2012 roku. 

Ad. 3 
Przewodniczący RG poinformował, że pełnił cotygodniowy dyżur oraz uczestniczył w pracach Komisji. 

Ad. 4.  

Radny Jan Francus zapytał o spotkanie z przedstawicielami Tauron Service GZE. Wójt Gminy 
odpowiedziała, że jest to pierwsza wizyta przedstawicieli Firmy, którzy wcześniej pracowali w firmie 
Vattenfall; Firma przestawiła harmonogram prac na 4 kolejne lata dotyczący wymiany trakcji, słupów, 
transformatorów, wszystkie informacje znajdują się u Kierownika Referatu Infrastruktury i Gospodarki. 
Radny zapytał również o Komisję Urbanistyczną. Wójt Gminy wytłumaczyła, że Komisja ta składa się z 
urbanistów, którzy opiniują wszystkie zmiany dotyczące planów zagospodarowania przestrzennego 
oraz studium. 

Radny Julian Skwierczyński zapytał czy z wymienionych punktów, mówi któryś o wytyczaniu pola, linii 
czy innych urządzeń. Wójt Gminy odpowiedziała, że Firma poszukuje gazu łupkowego, dostała 
zezwolenie od Wojewody na poszukiwania, badania będą przeprowadzane na terenie Łęg, 
Ciechowice, potwierdza czy istnieje, a potem wyznacza trasy, kiedyś już potwierdzono że na naszym 
terenie jest gaz łupkowy natomiast było go za mało teraz ma być go więcej. Przewodniczący Rady 
stwierdził, że na wszelkie prace Firma i tak będzie potrzebowała zgody właściciela posesji. 

 
Ad. 5.  

1.)  Wójt Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 
uchwała zawiera działki przewidziane pod przepompownię, do uchwały dołączone są mapki, działki 
znajdują się w sołectwie Ciechowice (ul. Powstańców i ul. Boczna). Przewodniczący RG odczytał treść 
projektu uchwały 

Rada Gminy przy  14  głosujących, 14 głosami za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się 
przyjęła Uchwałę Nr XXIII/160/2012 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 
2.) Wójt Gminy poinformowała radnych, że taką uchwałę należy podjąć do 31 marca; nakłada ona 
więcej obowiązków na gminy; wiąże się to również z dodatkowymi kosztami: odpłatność za 
sterylizację, kastrację psów oddawanych do schroniska; najwięcej bezdomnych psów jest w sołectwie 
Ciechowice, Łęg i Zawada Książęca; schronisko w Rybniku nie jest wstanie przyjąć tak dużej liczby 
zwierząt z naszego terenu, grozili już zerwaniem umowy; ustawa narzuca również gminom 
zabezpieczenie miejsca dla zwierząt w razie powodzi czy na wypadek rehabilitacji; jest podpisana 
umowa z rolnikiem, który w razie potrzeby przyjmie zwierzęta do swojego gospodarstwa; dokarmianie 
bezdomnych kotów. 
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Jan Francus zapytał jak będzie wyglądała w praktyce całodobowa pomoc lekarska. Wójt Gminy 
odpowiedziała, że będzie można zgłosić problem pracownikowi Urzędu Gminy; poza tym zwierzę 
będzie musiało być przyjęte w każdej chwili; Radny Francus poinformował, jak wyglądała sytuacja 
bezdomnych psów w Górkach Śląskich, schronisko zażyczyło sobie aby do ich przyjazdu zamknąć 
zwierzę w domowym obejściu, natomiast schwytanie zwierzęcia należy przecież do pracowników 
schroniska. Zapytał również o sytuację psa Pani, która obecnie znajduje się w domu opieki, a pies 
swobodnie przemieszcza się w okolicy kościoła. Wójt Gminy odpowiedziała, że za każdym 
zgłoszeniem skierowanym do schroniska aby odebrali psa, po przyjeździe hycli pies znika. 

Radna Beata Widera jest przerażona tą sytuacją. Dokarmianie kotów spowoduje, że będą się czuły jak 
u siebie, będzie ich coraz więcej. Obowiązkiem pracownika schroniska jest schwytanie psa, a nie 
należy to do osoby zgłaszającej fakt. Nie zgadza się również z zapisem usypiania ślepych miotów, 
sama prowadzi hodowlę i wie, że dobry byłby zapis o określeniu ilości dni, w których można stwierdzić 
czy miot jest ślepy czy nie; wiadomo, że do 72 h szczenię nie czuje i nie widzi. Wójt Gminy stwierdziła, 
że to są zapisy z ustawy, a my musimy się do nich dostosować. 

Radny Henryk Postawka zapytał o kwestię finansową tej uchwały; gdyż nie starczy tylko uchwalić, ale 
trzeba wiedzieć ile będzie to nas kosztowało. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w budżecie 
zabezpieczono kwotę 29.000,00 zł w dziale gospodarki komunalnej i ochrony środowiska. 

Radna Beata Widera zapytała o pieniądze z opłaty od posiadania psów. Skarbnik Gminy 
odpowiedziała, że zabezpieczono kwotę 8.000,00 zł natomiast nie wiadomo ile wpłynie do budżetu. 
Wójt Gminy dodała, ze to Radni zdecydują na co zostaną przeznaczone pieniądze z podatku za psa. 
Dodała również, że mieszkańcy Ciechowic poinformowali ją kto jest odpowiedzialny za tak dużą ilość 
bezdomnych psów, natomiast nic więcej w tym temacie nie powie.  

Radny Henryk Postawka  stwierdził, że pieniędzy brakuje, niektórzy mieszkańcy wypuszczają psy, nie 
dbają o nie, trzeba wykonywać obowiązki za pracowników schroniska. Wójt Gminy stwierdziła, że w 
umowie z schroniskiem nie ma zapisu, że mieszkańcy muszą sami wyłapywać bezdomne psy, to 
należy do obowiązków pracownika schroniska. Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

Rada Gminy przy  14  głosujących, 14 głosami za, 0 głosami przeciwnymi i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę XXIII/161/2012 w sprawie określenia "Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nędza w roku 2012". 

3.)  Wójt Gminy wyjaśniła, że bonifikata jest podawana przez Wójta, a Rada Gminy ją uchwala; 
uchwała daje swobodę Wójtowi, żeby bonifikata wynosiła 80%. Przewodniczący RG odczytał treść 
projektu uchwały. 

Rada Gminy przy  14  głosujących , 12 głosami za , 0 głosami przeciwnymi i 2 głosami 
wstrzymującymi się przyjęła Uchwałę Nr XXIII/162/2012 w sprawie określenia warunków 
udzielania bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wchodzących w skład gminnego 
zasobu mieszkaniowego. 

 
4.)  Wójt Gminy wytłumaczyła, że poprzednia uchwała podejmowana 20 lutego posiadała zapis o 80% 
bonifikacie, konsekwencją podjęcia dzisiejszej uchwały jest usunięcie § 2 uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy oraz 
określenia warunków udzielenia bonifikaty i wysokość stawek procentowych. Przewodniczący RG 
odczytał treść projektu uchwały 

Rada Gminy przy  14  głosujących , 12 głosami za, 0 głosami przeciwnymi i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXIII/163/2012 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy oraz określenia 
warunków udzielenia bonifikaty i wysokość stawek procentowych. 
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5.) Przewodniczący Rady poinformował radnych, że uchwała jest konsekwencją złożenia w dniu 
26.03.2012r w Biurze Rady deklaracji Pani Beaty Widera. Przewodniczący RG odczytał treść projektu 
uchwały. 

Rada Gminy przy  14  głosujących , 14 głosami za, 0 głosami przeciwnymi i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXIII/164/ 2012 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania. 
 

6.) Wójt Gminy powiedziała, że uchwała związana jest do dofinansowaniem szeregu dodatkowych 
pozalekcyjnych zajęć realizowanych przez Gminne Centrum Kultury oraz Gminną Bibliotekę Publiczną 
w Nędzy i z przekazaniem na ten cel dotacji. Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały 

Rada Gminy przy  14  głosujących , 14 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXIII/165/2012 w sprawie zmiany "Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok ". 

 
7.)  Skarbnik Gminy omówiła zmiany w uchwale: dofinansowanie do zakupu energii na boisku ORLIK; 
przekazanie środków z wydzielonego rachunku na stołówki ZSP Babice; przekazanie środków z 
WFOŚ na zieloną szkołę; przekazanie z alkoholi kwoty 3.000,00 zł na dotację; zmiana załączników 
(dotacje). Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; nie zgłoszono pytań.  

Rada Gminy przy  14  głosujących , 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę XXIII/166/2012 zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2012 Gminy Nędza 
Nr XIX/131/2011z dnia 12 grudnia 2012r. 

 
8.) Skarbnik Gminy omówiła zmiany w WPF: zmiana dotyczy kanalizacji, zmienione zostały kwoty w 
2014 i 2015 roku, celem podjęcia tej uchwały jest złożenie nowego wniosku. Radny Marian Gzuk 
zapytał czy zmiana dotyczy zaplanowanego odcinka. Wójt Gminy odpowiedziała, że tak. 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną 
opinię; nie zgłoszono więcej pytań.  

Rada Gminy przy  14  głosujących, 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr XXIII/167/2012 zmieniającą Uchwałę Nr XIX/130/2011 Rady Gminy Nędza 
z dnia 12 grudnia 2011r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza 

 
Ad. 6 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Wójt Gminy odpowiedziała na interpelacje radnych podczas 
dzisiejszej sesji, odpowiedzi udzielił również Radny Jan Francus na zapytanie radnego Juliana 
Skwierczyńskiego. 
 

Radny Krystian Placzek zapytał o rowy melioracyjne. Wójt Gminy odpowiedziała, że Wojewoda 
przekazał już częściowo rowy Gminie,  została przekazana kwota na realizację zadań, priorytetem 
było udrożnienie rowu w Ciechowicach, przy ul Raciborskiej. Radny Marian Gzuk zgłosił zastrzeżenie 
do realizacji tego zadania. Wójt gminy zapewniła, że zostanie wszystko poprawione. 

Radny Grzegorz Swoboda zapytał o przejście dla pieszych. Wójt Gminy odpowiedziała, że zadanie 
zostało już zlecone. 
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Radny Julian Skierczyński poprawił Przewodniczącego Rady, że nie skierował zapytania o 
sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej do samej komisji tylko do Przewodniczącego i do dzisiaj nie 
otrzymał pisemnej odpowiedzi. Przewodniczący Rady  odpowiedział, że faktem jest niedopatrzenie z 
jego strony braku tego sprawozdania i przekazania go Radzie do końca stycznia, natomiast sprawa ta 
został uzupełniona na dzisiejszej sesji, nie ma również obowiązku przekazywania odpowiedzi na 
piśmie, uważa, że sprawa została wyjaśniona. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Krystian Okręt przeprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w błąd jeśli 
chodzi o ustawienie znaku przy torach, chodziło mu o skrzyżowanie przy posesjach Państwa 
Bochenków i Bytomskich. Brak oznakowania może doprowadzić do wypadku. Wójt Gminy 
poinformowała, że pracownik gminy sprawdził wcześniejszą informację i poinformował ją że znak się 
tam znajduje – faktycznie chodziło o inne skrzyżowanie.  

Radny Jan Francus podziękował Wójtowi Gminy za dziurę na ul. Rudzkiej w Górkach Śląskich. Wójt 
Gminy poprosiła o cierpliwość gdyż jeszcze prace asfaltowe nie ruszyły; jest to kwestia tygodnia lub 
dwóch. Radny zapytał czy do miesiąca będzie przetarg na ul. Leśną. Wójt potwierdziła, że tak. Radny 
poprosił o zrobienie porządku z budynkiem PKP w Górkach (zamurowanie górnych okien od strony 
Rudzkiej) gdyż, ktoś może to podpalić. Zapytał również o podanie ilości przewidzianych dni 
tegorocznego festynu, gdyż wcześniej była informacja o jednodniowym festynie. Wójt Gminy 
odpowiedziała, że ten kto wygrał konkurs na organizację festynu majowego zadeklarował, że będzie 
on trwał przez 3 dni. Radny zapytał czy przyszła już odpowiedź w sprawie „INFORMATORA”. Wójt 
Gminy odpowiedziała, że Wojewoda nie udzielił jeszcze odpowiedzi na to pytanie. 

Radny Karol Kalemba zaprosił wszystkich radnych na uroczystość nadania sztandaru OSP Szymocice 
w dniu 14.04.2012r.; odbędzie się Msza św.; Radny rozdał zaproszenia. 

Radny Krystian Placzek podziękował nieobecnemu Panu Ireneuszowi Białkowi za utrzymanie Klubu 
sportowego „ZGODA” w Zawadzie Książęcej, faktem jest, że na czas nie została złożona oferta, co 
jest też moją winą – przyznał radny; zebrano ok. 4.000,00 zł na utrzymanie klubu, Radny podziękował 
za wsparcie finansowe Wójtowi Gminy, Przewodniczącemu Rady za wpisowe i pozyskanemu w tak 
krótkim czasie sponsorowi, jest nowy Zarząd, można zrobić coś więcej. Radny Marian Gzuk 
podziękował również Radnemu Krystianowi Placzkowi za wsparcie finansowe klubu. 

Radna Beata Widera zapytała o chodnik od przejścia kolejowego w kierunku Kuźni Raciborskiej. Wójt 
Gminy odpowiedziała, że zostały złożone i przyjęte dwa wnioski, które są priorytetowe: dokończenie 
chodnika na ul. Gliwickiej i chodnik pomiędzy Ciechowicami a Zawadą Książęcą, po naszej stronie jest 
na pewno sfinansowanie projektu + 50% partycypacji w kosztach, to są milionowe kwoty, więc trzeba 
uzbroić się w cierpliwość. Radna zgłosiła również prośbę o umiejscowienie dużego lustra na 
przeciwko parkingu „Delikatesów” w centrum Nędzy, jest to niebezpieczny wyjazd na drogę, nic nie 
widać od strony Raciborza, dodatkowo przeszkadza żywopłot przy posesji. 

Przewodniczący Rady poinformował o podobnej sytuacji przy skrzyżowaniu ul. Sienkiewicza i Jana 
Pawła II. Wójt Gminy poinformowała, że droga ta będzie regulowana. 

Radny Grzegorz Swoboda poprosił o zrobienie coś z budynkami dworca, gdyż straszą one swoim 
wyglądem, można je np. zagospodarować na magazyny. Radny Henryk Postawka zapytał czy PKP 
nadal jest zadłużone. Wójt Gminy odpowiedziała, że sytuacja PKP się nie zmieniła, nadal brak handlu 
wymiennego; Gminy dostały pismo z SANEPID-u o wyczyszczeniu trakcji do EURO. Wójt Gminy 
przestawiła sytuację 150 m drogi w Górkach Śląskich, 120 m należy do PKP, należy uwzględnić 
zgodę wszystkich spółek, trzeba mieć pozwolenia zarówno od Starosty jak i od Marszałka. 

Radny Henryk Postawka zapytał o kwestię budynku LKS/OSP W Górkach Śląskich, od 1969r. nic nie 
zostało zrobione. Wójt Gminy potwierdziła, że na mur beton w tym roku będzie to załatwione. Kolejne 
pytanie dotyczyło Orlika w Górkach Śląskich. Wójt Gminy odpowiedziała, że mieszkaniec Górek 
Śląskich zadeklarował się, że w połowie pokryje koszty budowy ORLIKA. Wszystko zostało załatwione 
u Marszałka, po czym mieszkaniec w związku z kłopotami finansowymi zrezygnował w partycypacji 
kosztów i na tym temat ORLIKA w Górkach Śląskich się zakończył. Radny zapytał Przewodniczącego 
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Rady kiedy będzie następna sesja. Przewodniczący Rady odpowiedział, że zgodnie z 
harmonogramem pod koniec kwietnia. Radny poprosił aby wszystkie pisma dotyczące Oświaty dotarły 
do Komisji tydzień przez planowaną sesją. Poza tym zgłosił sprzeciw, aby sprzedawać budynek SP w 
Ciechowicach, można przeznaczyć go na inne cele np. zabawy, imprezy. Coś jesteśmy winni 
mieszkańcom Ciechowic. Społeczność lokalna Ciechowic, Szychowic (specjalnie użyta nazwa) zostali 
pozbawieni Przedszkola. Wójt Gminy oznajmiła, że likwidacja Przedszkola nastąpiła w 2004r., w 
budynku mieścił się jedynie oddział. Radny Marian Gzuk przypomniał o zapytaniach rodziców podczas 
spotkania z Wójtem czy możemy zebrane pieniądze zainwestować w budynek, czy budynek nie 
zostanie sprzedany – Wójt wtedy odpowiedziała „nie mamy takiej pewności”. Wójt Gminy 
odpowiedziała, że to radni będą decydować o sprzedaży, a nie Wójt – a taka uchwała nie została 
przedstawiona. 

Radny Julian Skwierczyński zajął stanowisko w sprawie sprawozdania z GBP w Nędzy; Radny po 
analizie sprawozdania złożonego przez GBP Nędza za 2011r., stwierdził, że pominięto pewne ważne 
wydarzenia: brak określenia okresu trwania zajęć-zabawy prowadzone przez Panią Michasię Buczek 
zorganizowanie wieczoru autorskiego Marka Sołtyska, w którym brało udział ok. 60 osób, bez żadnych 
funduszy gminnych czy innych funduszy – koszt powyżej 500,00 zł, brak informacji o braniu udziału 
przez dzieci w konkursach w Bibliotece Powiatowej w Raciborzu i zajęciu wysokich miejsc, organizacji 
kiermaszu z którego pozyskane środki finansowe przeznaczono w 2012r. na zakup 80 bardzo 
wartościowych książek, Radny zastanawia się kto nie miał odwagi przedstawić stanu faktycznego i 
dlaczego, Radny dołączy zapytanie do protokołu. 

Radny Jan Flut opuścił salę narad – 16
30

-16
35 

 

Powtórne zapytanie o sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej. Wywiązała się ustna dyskusja 
pomiędzy Przewodniczącym Rady i Radny Julianem Skierczyńskim co skutkowało odebraniem głosu 
Radnemu. Radny poprosił o wpisanie do protokołu tego faktu. 

Radny Jan Francus opuścił salę narad – 16
32

-16
37 

Przewodniczący Rady zapytał o projekt uchwały w sprawie ulg w podatku dla przedsiębiorców 
rozpoczynających działalność gospodarczą. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że projekt jest 
opracowany i zostanie przedłożony na Komisji. Kolejne pytanie dotyczyło kontynuacji chodnika na 
przy ul. Nad Suminą. Jest to droga wojewódzka, możemy wnioskować ośrodki, ale nie możemy 
wszystkie robić naraz gdyż musimy mieć 50% środków własnych, na razie nas na to nie stać. Padło 
również pytanie na jakim etapie jest kładka. Wójt Gminy odpowiedziała, że sprawa toczy się w sądzie. 

Radny Marian Gzuk nawiązał do petycji przedstawicieli sołectwa Ciechowice; w krótkim czasie 
zebrano podpisy, kontrola SANEPID-u wykazał 60 pkt na 60 pkt możliwych; likwidujemy coś co jest 
dobre. Wójt Gminy poinformowała Radę że o niektórych rzeczach zawartych w petycji nie wiedziała 
nawet sama Dyrektor ZSP Zawada Ks. Poza tym Wójt Gminy podkreśliła, że Gmina dba o dzieci z 
Ciechowic m. in. załatwiła i opłacała Ośrodek w Wodzisławiu Śląskim dziecku autystycznemu. Radny 
Henryk Postawka stwierdził, że w Ciechowicach był oddział, dzieci były w nim fizycznie. Radny 
Krystian Placzek stwierdził, że uchwała została wyciągnięta spod stołu, trzeba to wyjaśnić, likwidacja 
w 2004r. teraz zamknięcie oddziału; dzieci chodziły do Ciechowic, teraz już tam nie będą chodzić, 
gdzie jest ta ochrona. 

Przewodniczący Rady podziękował również radnym i Panu Ireneuszowi Białkowi. Jeśli chodzi o 
złożoną petycję w biurze rady, to nie miał przyjemności osobiście rozmawiać z osobą ją składającą, 
ale uważa, że dużo podpisów zostało sfałszowanych (ten sam charakter pisma). Radny Henryk 
Postawka kategorycznie zaznaczył by wszystkie pisma dot. Oświaty kierować na Komisję. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że ta petycja była adresowana do Przewodniczącego a nie do 
Komisji. Radny uważa, że dotyczy ona Oświaty i powinna być omawiana na posiedzeniu Komisji, poza 
tym Przewodniczący Rady nie jest grafologiem i nie jest w stanie stwierdzić czy podpis jest prawdziwy 
czy nie. 
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Wójt Gminy odczytała przygotowaną przez siebie notatkę odnoszącą się do artykułu w Nowinach 
Raciborskich a dotyczącą osoby Radnego Juliana Skwierczyńskiego; w swojej wypowiedzi podkreśla, 
że wszelkie informacje podawane przez Radnego są stekiem kłamstw, nowa Dyrektor GBP została 
wybrana w prawomocnym konkursie, Wójt nie była absolutnie członkiem komisji konkursowej,nie jest 
spokrewniona z Wójtem, w oczach radnego kobieta w ciąży jest gorsza;  intensywnie pracowała do 
samego porodu; wszelkie uwagi Radnego są nieobiektywne, gdyż żona Radnego jest pracownikiem 
biblioteki; poprzednia Dyrektor nie panowała nad swoimi pracownikami; Radnego nie oburza fakt 
pobrania przez pracownika GBP pożyczki w wysokości 21.000,00 zł z budżetu gminy i nie oddawania 
jej przez dłuższy czas; brak jakichkolwiek starań o dotacje; w dniu 01.02 Pani Skwierczyńska 
otrzymała wypowiedzenie warunków pracy i płacy, wystarczające jest zatrudnienie na ½ etatu; 
sprawozdania GUS, które tak oburza Radnego, Biblioteka sporządziła na podstawie złożonych 
sprawozdań z Filii, a błąd został popełniony przez jego żonę, która błędnie podała dane do 
zbiorowego sprawozdania, czyż nie jest to celowe wprowadzanie szefa w błąd, to jest sabotaż; dla  
pracownicy która dla pewnych politycznych działań posuwa się do takich działań powinny być 
wyciągnięte daleko idące konsekwencje; Radny snuje podłe intrygi, problemy jego sołectwa absolutnie 
go nie obchodzą, wymaga to rzetelnej pracy, a nie szukania wszędzie nieistniejących przekrętów i 
wysyłania donosów, które za każdym razem się nie potwierdzają, ja jestem tego ofiarą, jeśli chodzi o 
chodnik pomiędzy Ciechowicami a Zawadą Ks. to Przewodniczący Rady pojechał razem z Wójtem 
starać się o dofinansowanie, a nie Radny Skwierczyński; Radny załatwia tylko swoje prywatne sprawy 
i chce uchodzić za człowieka o kryształowym charakterze i nienagannych zasadach a jednocześnie z 
pełną premedytacją rozcina piłkę dzieciom, które według niego bawiły się na niewłaściwym terenie, 
oskarżenia o sfałszowaniu przez wójta podpisu na zwrotce, a sam odebrał i popisał zwrotkę na 
poczcie, wyssane z palca donosy, w dalszym ciągu trwa w swoich urojeniach, nie jest zaangażowany 
w prace Rady, dba tylko by pisała o nim prasa, jeśli chce mieć sukcesy detektywistyczne to na 
poprzedniej sesji zostało podane kilka punktów do wyjaśnienia m.in. umowa ze żwirownią podpisania 
przez poprzedniego wójta i brak ściągalności pieniędzy związanych z tą umową, Wójt gminy apeluje: 
róbmy swoje i zostawmy Pana Skwierczyńskiego w swoim świecie.  

Radny Jan Francus poinformował Radę że dzięki donosowi do ZUP nowej Dyrektor GBP wstrzymano 
zasiłek macierzyński. 

Nigdy nie było takiej sytuacji, że jest donos za donosem; jest donos na radnych do Wojewody 
wyssany z palca, jest donos do ZUS-u, musiałam złożyć oświadczenie, że nowa dyrektor GBP nie jest 
moją krewną, ZUS pytał również o to czy dyrektor jest przeszkolona BHP. Tego rodzaju działania są 
podłe, pachnie minioną epoką, mam kontakt z tym na co dzień, każdy przychodzi i załatwia sprawy 
swojego sołectwa. To Przewodniczący Rady był ze mną załatwiać sprawy chodnika u Marszałka, a nie 
radny sołectwa Zawada Książęca. 

Radny Julian Skwierczyński uważa, że Wójt nie poinformowała jego czy Radnego Gzuka o tym że ma 
zamiar pojechać starać się o środki na chodnik; Wójt wybiera sobie osoby, które będą jej klaskać i 
klakierów;  atakuje Pani moją żonę któryś raz z kolei, nie udało się Pani zmusić Pani Piastowskiej do 
ukarania mojej żony, to ukarała ją Pani naganą, a w Sądzie stwierdziła Pani, że nie ma legitymacji 
prawnej; nie boi się kontroli tylko ten co nie robi nic złego. Wójt odpowiedziała, że nie boi się kontroli. 
To niech nie wrzeszczy Pani  na 4 strony świata jaki to Skwierczyński jest okropny. Na temat 
praworządności radny słyszy dzisiaj wobec rodziców dzieci z przedszkola, że sfałszowali podpisy. 
Radny twierdzi, że  Przewodniczący Rady złożył dwa doniesienia  do Prokuratury na Pana Wiesnera i  
Panią Piastowską, a teraz śmie twierdzić, że podpisy są sfałszowane 

Przewodniczący Rady stwierdził, że złożył jedno zawiadomienie do Prokuratury, którego efektem była 
pierwsza rozprawa, w której radny został oskarżony, ma akt oskarżenia. Radny Skwierczyński pod 
przysięgą w Sądzie zmyślał i mówił nie prawdę. Przewodniczący Rady stwierdził, że wszystkie donosy 
na mecenasa i radnych zostały odrzucone przez Prokuraturę a sam radny posiada prawomocny 
wyrok. 

Ad 8.  
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Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad, nie ma więcej pytań i wniosków 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 27 marca 2012 roku godz. 16

55
.  

 
Na tym Protokół zakończono.  

Protokołowała Joanna Ratuszniak 

 


